
 

 

Z á p i s  
z 27. zasedání Akademického senátu UHK dne 15. prosince 2004 

Přítomni: dr. Brandejs, Ing. Dittrichová, dr. Hubáčková , Mgr. Grulich, Mgr. Lounek, prof. 
Macek, P. Cihlář, R. Kysilková, doc. Štyrský, J. Zikmund, M. Adámek, , doc. Bílek, Ing. Mls, 
J. Petera, J. Čadík,   
Omluveni:doc. Chrobák, Ing. V. Bureš, L. Vejnarová 
Nepřítomni: M. Pecháček 
Hosté: doc. Mikulecká, doc. Jedličková, prof. Vybíral, prof. Wolf, Ing. Janeček, Ing. Klik, 
Mgr. Tikovský,  R. Šimek, S. Nechvílová, R. Kravčík, J. Kubíček, D. Suchánek, L. Zilvarová, 
dr. Tichý, R. Štěchovský, L. Vaněk, J. Kohout, V. Langer, J. Marková,  
 
Zasedání zahájila místopředsedkyně AS UHK Ing. Jaroslava Dittrichová a předložila senátu 
k vyjádření inovovanou verzi programu: 
 

1. Příprava vzniku nové fakulty 
2. Návrh revokace usnesení z 26. zasedání 
3. Volba zástupce a náhradníka do SK RVŠ  
4. Výsledky voleb do AS UHK 
5. Vnitřní mzdový předpis – navýšení u TT1 
6. Vyhlášení voleb rektora UHK 
7. Různé 

 
Senát přistoupil k hlasování o návrhu programu: 
 
AK – pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Program 27. zasedání byl přijat. 
 
 
1. Příprava vzniku nové fakulty1 
 
Doc. Mikulecká uvedla, že předkládaný materiál připravila pracovní skupina prof. Wolfa, 
kterému předala slovo za účelem podrobnějšího komentáře. 
 
Prof. Wolf sdělil, že projekt Fakulty humanitních a regionálních studií UHK (dále jen FHRS) 
se opírá o dva pilíře, a to o Ústav historických věd a Ústav filosofie, politických a 
společenských věd PdF. Ve vzájemném provázání mají obě pracoviště silný odborný 
potenciál, perspektivu tvorby nových programů, jsou silná z pohledu kvalifikační struktury. 
Projekt je výsledkem složitého hledání optimální cesty vedoucí k ustavení třetí fakulty UHK.  
Všechny další relevantní údaje jsou obsaženy v písemném materiálu. 
 
Diskuse:  
 
Mgr. Lounek: Bude fakulta ekonomicky soběstačná? 
Ing. Klik: Projekt bývalé FASS byl pro novou fakultu mnohem příznivější, současný návrh je 
šetrný vůči mateřské PdF. Případné oddělení FHRS nebude znamenat závažné finanční 

                                                
1 V průběhu projednávání bodu přišel dr. Grulich.  



 

 

dopady na chod PdF. U FHRS je finanční propočet, který dělala PdF, uspokojivý, bude však 
záležet na dalších finančních zdrojích (grantech atp.). 
 
J. Čadík: Budou programy na fakultách po vzniku FHRS prostupné bez omezení? 
Prof. Wolf: Prostupnost je vzhledem k povaze projektu, který předpokládá postupné 
oddělování studijních programů od PdF, samozřejmostí. 
 
Doc. Bílek: Proč projekt FHRS neuvádí Archeologické centrum, které je jinak vždy 
zmiňováno jako vynikající pracoviště? Jaký je vlastně jeho statut? Neposílilo by zahrnutí 
Archeologického centra odbornou stránku projektu? 
Prof. Wolf: Archeologické centrum je součástí ÚHV a je řízeno osobně prof. Wolfem. 
V návrhu není zahrnuto úmyslně z taktických důvodů. Přílišná konkrétnost projektu by 
nechtěně mohla akcentovat i místa, která nejsou silná.      
 
Doc. Bílek nerozumí názvu nové fakulty a prosí o vysvětlení, co se rozumí pojmem 
regionální studia. Připomněl, že regionální studia nejsou ani v jednom ze současných 
programů předpokládaných pro FHRS, regionální prvek je toliko v končícím výzkumném 
záměru ÚHV.  
Prof. Wolf: Název je dán odborným zaměřením výzkumu pracovišť budoucí fakulty. 
 
Doc. Mikulecká: S ohledem na nedávné neschválení navrhovaných programů ÚFPSV, o 
které se měla FHRS opírat, bude nutné projekt ještě předjednat v příslušných subkomisích 
Akreditační komise. Teprve poté bude v případě příznivého výsledku konzultací předložen 
AK.  
 
Senát přistoupil k hlasování o návrhu usnesení: AS UHK doporučuje předložit „Návrh na 
ustanovení nové fakulty UHK“ s názvem „Fakulta humanitních a regionálních studií“ 
Akreditační komisi vlády ČR. 
 
AK – pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení senátu k budu č. 1 bylo schváleno.   
 
2. Revokace usnesení AS z 26. zasedání2   
 
Původní usnesení AS UHK z 26 zasedání zní: AS UHK bere na vědomí záměr přenechání 
části ubytovací kapacity ve Všestarech pro účely užívání Centrem experimentální archeologie. 
 
Dr. Tichý předložil členům AS UHK v písemné podobě žádost o zvážení možnosti 
poskytnutí souhlasného stanoviska k změně využití celé ubytovací kapacity ve Všestarech pro 
potřeby Centra experimentální archeologie, kterou odůvodnil takto: 
 

• Architektonické řešení budovy neumožňuje její rozdělení na část obytnou a muzejní, 
aniž by přitom nebyla narušena funkčnost obou, a to zejména s ohledem na provoz 
příslušenství a přiléhajícího bazénu. 

                                                
2 V průběhu projednávání bodu přišel M. Adámek 



 

 

• Centrum experimentální archeologie má již přesně zpracovaný návrh využití všech 
prostor současné ubytovny a případné krácení plochy prostor budoucího muzea by 
výrazně narušilo koncepci návrhu. 

• Vzniklá muzejní expozice by jako pandán nedaleko již existujícího skanzenu ve volné 
přírodě byla velikým přínosem pro výuku, odbornou i laickou veřejnost. 

  
Diskuse k bodu se zúčastnili: doc. Bílek, P. Cihlář, prof. Wolf, Ing. Klik, doc. Mikulecká, 
doc. Štyrský, Mgr. Lounek, Mgr. Tikovský. 
 
Se zásadním příspěvkem vystoupil kvestor UHK Ing. Klik, který připomněl, že od 1. 10. 
2005 vstupuje v platnost reforma ubytování a stravování studentů, která se může zásadně 
promítnout do počtu zájemců o ubytování na vysokoškolských kolejích.  
 
Rovněž doc. Štyrský uvedl, že ztráta diskutovaných cca 20 lůžek ve Všestarech není 
srovnatelná s obrovským přínosem pro turistický ruch a jméno UHK.  
 
P. Cihlář naopak žádal kompenzaci snížení počtu lůžek. Rovněž uvedl, že postrádá 
stanovisko studentů ubytovaných ve Všestarech, o jejichž ubytování se rozhoduje.   
 

Senát přistoupil k hlasování o zrušení bodu usnesení z 26. zasedání:  AS UHK bere na vědomí 
záměr přenechání části ubytovací kapacity ve Všestarech pro účely užívání Centrem 
experimentální archeologie.      
 

AK – pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Bod usnesení byl zrušen. 
 

Senát přistoupil k hlasování o návrhu usnesení: AS UHK podporuje vytvoření projektu na 
úplnou změnu využití ubytovací kapacity ve Všestarech pro potřeby Centra experimentální 
archeologie. V souvislosti s tímto usnesením žádá vedení UHK o zahájení jednání ve věci 
nahrazení ubytovací kapacity ve Všestarech. 
 
AK – pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Usnesení bylo schváleno. 
 
Z technických důvodů  byl zařazen na pořad jednání bod č. 5.  
 
5. Vnitřní mzdový předpis, navýšení u TT1 
 
Ing. Klik uvedl projednávaný bod jako nutnou změnu plynoucí ze zvýšení minimální mzdy 
na 7 185,- Kč měsíčně. V podmínkách UHK se toto opatření promítne do tarifní třídy 1. 
Kvestor UHK proto navrhuje zvýšit v příslušné třídě mzdu na 7 200,- Kč měsíčně.  
 
Ing. Dittrichová doplnila, že již byl tento krok předjednán s VOS. 
 
Diskuse: Mrg. Lounek, Ing. Klik. 
 



 

 

Senát přistoupil k hlasování o změně VMP, přílohy č. 1, TTP.  
 
AK – pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
 
Změna vnitřního mzdového předpisu byla schválena.  
 
3. Volba zástupce a náhradníka do SK RVŠ 
 
R. Kysilková, předsedkyně volební komise, informovala, že se přihlásilo celkem 5 kandidátů: 
Jiří Kohout, Vladimír Langer, Jana Marková, Radim Štěchovský a Lukáš Vaněk. Všichni 
splnili podmínky nutné k zaregistrování. Každý z kandidátů měl k dispozici cca 3 minuty ke 
krátké charakteristice představ, o jejichž naplnění by chtěl v SK RVŠ usilovat.  
 
Poté přistoupil senát k tajné volbě.  
 
Ve třetím kole volby byl za delegáta UHK do SK RVŠ zvolen Jiří Kohout. 
V prvním kole volby byl náhradníkem delegáta do SK RVŠ zvolen Vladimír Langer. 
 
Podrobnosti o volbě obsahuje samostatný zápis volební komise, který je přílohou tohoto 
zápisu. 
 
4. Výsledky voleb do AS UHK 
 
Dr. Grulich konstatoval, že v rozhodném období od zveřejnění výsledků voleb nikdo ze 
členů volební komise neobdržel připomínky k jejich průběhu. Výsledky tak vstoupily 
v platnost.   
 
6. Volba kandidáta na funkci rektora 
 
Ing. Dittrichová představila harmonogram voleb, jak jej navrhuje předsednictvo AS. Volby 
budou vyhlášeny k 31. 12. 2004. Nový senát, který zahájí své funkční období 5. 1. 2005, zvolí 
volební komisi. Návrhy uchazečů o zvolení kandidátem na funkci rektora UHK budou 
přijímány do 26. 1. 2005 12.00 hod. předsedou volební komise. Vlastní volba proběhne 23. 2. 
2005 od 14.00 hodin v aule Objektu společné výuky.  
 
Senát vyslovil s vyhlášením voleb a s návrhem harmonogramu souhlas.  
 
6. Různé 
 
Prof. Vybíral sdělil senátu, že již byly MŠMT registrovány všechny inovované vnitřní 
předpisy UHK. Legislativní odbor MŠMT rovněž vyjádřil pochvalu na adresu UHK za 
kvalitně připravené dokumenty. Vzhledem ke skutečnosti, že se děkani fakult rozhodli řídit se 
do budoucna fakultními předpisy, vyzval prof. Vybíral při této příležitosti děkany, aby si 
fakulty připravily vlastní předpisy, které by vstoupily v platnost 1. 9. 2005. 
 
J. Petera podal krátkou zprávu o úspěšné obnově činnosti Akademického filmového klubu 
UHK.  
 



 

 

Mgr. Tikovský informoval o své účasti na celostátní konferenci zástupců VŠ „Současná 
úloha a postavení studentů na vysokých školách - Co si počít s Bolognou?“. Závěry 
z konference byly předány ministryni školství, mládeže a tělovýchovy ČR  jako podpůrný 
materiál pro tvorbu pozičního dokumentu na bergenském summitu. Více informací je 
k dosažení na www.acsa.vutbr.cz 
 
Usnesení: 
 
AS UHK doporučuje předložit „Návrh na ustanovení nové fakulty UHK“ s názvem „Fakulta 
humanitních a regionálních studií“ Akreditační komisi vlády ČR. 
 
AS UHK revokuje bod „AS UHK bere na vědomí záměr přenechání části ubytovací kapacity 
ve Všestarech pro účely užívání Centrem experimentální archeologie“ z usnesení AS ze dne 
24.11.2004. 
 
AS UHK podporuje vytvoření projektu na úplnou změnu využití ubytovací kapacity ve 
Všestarech pro potřeby Centra experimentální archeologie. V souvislosti s tímto usnesením 
žádá vedení UHK o zahájení jednání ve věci nahrazení ubytovací kapacity ve Všestarech. 
 
AS UHK souhlasí se změnou přílohy č. 1 Vnitřního mzdového předpisu položky T1 dle 
návrhu kvestora UHK. 
 
AS UHK na základě výsledků voleb deleguje do Studentské komory RVŠ Jiřího Kohouta  
jako zástupce a Vladimíra Langera jako náhradníka delegáta.  
 
AS UHK, v souladu s odst. 1 čl. 15 Volebního a jednacího řádu AS UHK, vyhlašuje 
k 31.12.2004 volby kandidáta na funkci rektora UHK.  
 
AS UHK potvrzuje výsledky voleb do AS UHK. 
 
Hlasování o usnesení3: 
AK – pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0 
SK – pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0 
 

 
 
 
 
 
 Ing. Jaroslava Dittrichová, v.r.

  
        místopředsedkyně AS UHK 
 
 
Zapsal: Mgr. Ondřej Tikovský 
 
 
         

                                                
3 Rozdílné počty hlasujících jsou dány tím, že jednání AS postupně opouštěli jeho členové.  

http://www.acsa.vutbr.cz


 

 

 
 


